
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Sammanträdesdatum 
2023-04-27 

 
  

Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:00-15:00, Munken Hotell och Konferens, Timmernabbsvägen 2, Mönsterås   
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande 
Anders Andersson (KD), vice ordförande                             
Lena Segerberg (S), ersättare för Angelica Katsanidou (S)                     
Per Wimarsson (S)                          
Malin Wimmerström (S)                        
Åke Jägerö (S)                              
Rosie Folkesson (S)                        
Mattias Wärnsberg (S)                        
Cecilia Hammar (S)                             
Peter Wretlund (S)                           
Lejla Radovic (S)                            
Elin Sejnehed (S)                            
Martina Aronsson (S)                         
Maria Ixcot Nilsson (S)                      
Henrik Nilsson Bokor (S) 
Mattias Adolfson (S) §§ 36-57                    
Steve Sjögren (S), ersättare för Mattias Adolfson (S) §§ 57-65                       
Malin Anell (S)                              
Sara-Lisa Ekedahl (S), ersättare för Anders Henriksson (S)                       
Pia Edin (S)                                 
Ing-Marie Karlsson (S), ersättare för Jonas Hellberg (S)                         
Bodil Liedberg Jönsson (S), ersättare för Marie Fransson (S)                           
Lasse Johansson (S)                          
Ilko Corkovic (S)                          
Gunilla Johansson (S)                     
Kristina Sjöström (S)                       
Karin Helmersson (C) 
Joachim Starck (C)                                   
Magnus Danlid (C)                                   
Mahmoud Al Mokdad (C)                            
Anna Östborg (C)                               
Emmy Ahlstedt (C) 
Lena Granath (V)                             
Daniel Ståhl (V)                             
Jonny Andersson (V)                          
Gylfi Saemundsson (V)                        
Jan Martinsson (V), ersättare för Sara Kånåhols (V)                            
Malin Sjölander (M) §§ 36-56 
Ellinor Troli (M), ersättare för Malin Sjölander §§ 57-65                     
Magnus Hultman (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M)                
Åsa Ottosson (M)                             
Robin Hanzl (M)                              
Lennart Hellström (M)                        
Pär-Gustav Johansson (M)                     
Daniel Lindvall (M)                          
Sven Sparavec (M)                            
Bernhard Neuman (M), ersättare för Emma Lilliehorn (M)                          
Monica Ljungdahl (M)                        
Carl Dahlin (M)                              
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD)                          
Åke Nilsson (KD), ersättare för Gudrun Brunegård (KD) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) §§ 54-65 
Madeleine Rosenqvist (KD), ersättare för Chatrine Pålsson Ahlgren §§ 36-53                
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 Margreth Johansson (KD)                       
Arne Sjöberg (KD)                            
Nathalia Johansson (KD)       
Martin Kirchberg (SD)                         
Bo Karlsson (SD)                              
Leif Gustavsson (SD)               
Erik Arvidsson (SD)                                                                    
Sune Olsson (SD), ersättare för Leif Axelsson (SD)                            
Anni Juhl Nielsen (SD)                       
Ann-Marie Norman (SD), ersättare för Michael Erlandsson (SD)                       
Lillemor Marcus Jonsson (SD)                  
Claus Zaar (SD)                               
Göran Gustafsson (SD)                         
Petra Gustafsson (SD)                         
Göran Bågenholm (SD)                          
 

Övriga närvarande Carl-Wiktor Svensson (KD) 
Tommy Englund, regionrevisor 
Linus Aldefors, Ernst and Young 
Magnus Andersson, Ernst and Young  
Moa Rosholm, regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 36-65  

 
  

Ordförande Jonas Erlandsson (S)  

 
  

Justerare Anna Östborg (C) Jimmy Loord (KD)  
  
  
Sekreterare Moa Rosholm 
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§ 36    

Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner mötets föredragningslista. 
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§ 37    

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Anna Östborg (C) och Jimmy Loord (KD) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll.  
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§ 38    

Inkommna interpellationer och frågor 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att interpellationer och frågor får ställas.  
Inför mötet har följande interpellationer inkommit:   

- Interpellation - Håller tidsplanen för hälsocentralen i Mönsterås?, 
ställd av Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 

- Interpellation - Hur motverkar regionen bedrägerier?, ställd av 
Jimmy Loord (KD) 

- Interpellation - Hur säkerställer SCV-majoriteten en god 
mobiltäckning i länet?, ställd av Åke Nilsson (KD) 

- Interpellation - När kommer patienterna kunna läsa sina 
journalloggar?, ställd av Margreth Johansson (KD) 

- Interpellation - Överenskommelse med kommunerna kring nära vård, 
ställd av Carl Dahlin (M) 

- Interpellation - Vård av interner inom fångvården, ställd av Malin 
Sjölander (M) 

- Interpellation - Vilka åtgärder vidtar Region Kalmar mot hot och våld 
med dess påverkan i vården?, ställd av Claus Zaar (SD) 

- Interpellation - Kommer vi ha råd att hjälpa alla sjuka på samma 
villkor?, ställd av Bo Karlsson (SD) 

- Interpellation - Hur många patienter får träffa samma läkare?, ställd 
av Bo Karlsson (SD) 

Inför mötet har följande frågor inkommit:  
- Fråga - Ambulanser till Ukraina? ställd av Carl Dahlin (M) 
- Fråga - Karriärvägar för psykologer, ställd av Monica Ljungdahl (M) 
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§ 39    

Information från regionrevisorerna 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet.  

Bakgrund 
Tommy Englund, regionrevisor, samt Linus Aldefors och Magnus 
Andersson, Ernst and Young, informerar regionfullmäktige om resultatet av 
den granskning av Region Kalmar läns informationssäkerhet som 
genomförts.   
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§ 40  Ärendenummer RS 2023/220 

Verksamhetsberättelse Patientnämnden 2022 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar patientnämndens verksamhetsberättelse för 2022 
till protokollet. 

Bakgrund 
Varje år ska patientnämnden skriva en verksamhetsberättelse utifrån 
verksamhetsplanen. Berättelsen är en uppföljning av verksamhetens mål och 
en redovisning av aktiviteter kopplade till målen.  
--- 
Ärendet redovisas av Magnus Danlid (C), patientnämndens ordförande, och 
Madeleine Rosenqvist (KD), patientnämndens vice ordförande.  
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 60 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige:  
” Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige noterar patientnämndens 
verksamhetsberättelse för 2022 till protokollet.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 60 den 23 mars 2023 
2. Patientnämndens verksamhetsberättelse 2022  
3. Protokollsutdrag från Patientnämndens sammanträde § 7 den 23 februari 

2023 
 
Protokollsutdrag till: Patientnämnden i Region Kalmar län 
 

7Comfact Signature Referensnummer: 1619203



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-04-27 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 41  Ärendenummer RS 2023/282 

Avgiftsfrihet efter sexuella övergrepp 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att första vårdbesöket samt första återbesöket där 
patient söker vård på grund av att hen blivit utsatt för sexuella övergrepp ska 
vara avgiftsfria. Utöver detta har verksamheterna att bedöma om det finns 
skäl för avgiftsfrihet även för återkommande besök. 

Som en följd av detta får regiondirektören i uppdrag att inarbeta ovanstående 
beslut avseende avgiftsfrihet i avgiftshandboken. 

Reservation  

Samtliga ledamöter från Sverigedemokraterna, Moderaterna och 
Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

Samtliga ledamöter från Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet 
med motivering. 

Bakgrund 
Ett öppenvårdsbesök kostar idag 200 kr i Region Kalmar län såvida besöket 
inte omfattas av en avgiftsbefriande grund. Region Kalmar län har idag 
ingen uttrycklig bestämmelse om avgiftsbefrielse vid vård efter sexuella 
övergrepp. Basenhetschef har dock rätt att besluta om avgiftsfrihet i enskilda 
fall och utredning påkallad av annan myndighet är också avgiftsfri för 
patienten.  
Regionens två kvinnokliniker, där de flesta besöken äger rum efter sexuella 
övergrepp, tillämpar idag avgiftsfrihet med stöd av bestämmelsen om 
basenhetschefs rätt att besluta om avgiftsfrihet. Undantaget för 
basenhetschef att besluta om avgiftsfrihet är dock avsett för enskilda fall och 
inte för typsituationer. Denna ordning kan leda till att lika fall behandlas 
olika i verksamheterna.  
Det kan uppfattas som stötande med en avgift för vård efter sexuella 
övergrepp. Det kan dessutom äventyra den enskildes säkerhet att skicka hem 
en faktura efter sökt vård. Tröskeln för att söka vård ska vara låg i dessa fall 
och avgifter inom vården ska inte vara en faktor som gör att personer utsatta 
för sexuella övergrepp inte uppsöker vård.  
I de regioner där frågan aktualiserats har i de flesta fall beslutats eller 
föreslagits avgiftsfrihet efter sexuella övergrepp för det första besöket och 
för första återbesöket efter sexuella övergrepp.   
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Under 2022 har Region Kalmar län registrerat 46 olika patienter för 
provtagning efter våldtäkt, 39 patienter registrerades med diagnoskoden för 
sexuellt övergrepp. Det är oklart hur många av dessa patienters besök som 
regionen tog ut patientavgift för. Den ekonomiska konsekvensen av att 
avgiftsbefria besök av denna karaktär bedöms vara mycket liten och 
understeg 25 000 kr under 2022.  
Med hänsyn till ovanstående föreslås avgiftsfrihet för det första besöket och 
för första återbesöket efter sexuella övergrepp.  
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 57 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionstyrelsen: 
”Regionfullmäktige beslutar att första vårdbesöket samt första återbesöket 
där patient söker vård på grund av att hen blivit utsatt för sexuella övergrepp 
ska vara avgiftsfria.  
Som en följd av detta får regiondirektören i uppdrag att inarbeta ovanstående 
beslut avseende avgiftsfrihet i avgiftshandboken”. 

Överläggning 
1. Karin Helmersson (C) med instämmande av Malin Anell (S), Emmy 

Ahlstedt (C), Malin Wimmerström (S), Lena Granath (V), Anna Östborg 
(C) och Sara-Lisa Ekedahl (S) föreslår att regionfullmäktige beslutar i 
enlighet med regionstyrelsens förslag med tillägget; 

”Utöver detta har verksamheterna att bedöma om det finns skäl för 
avgiftsfrihet även för återkommande besök.” 

2. Martin Kirchberg (SD) med instämmande av Malin Sjölander (M), Maud 
Ärlebrant (KD), Anni Juhl Nielsen (SD), Carl Dahlin (M) föreslår att 
regionfullmäktige ska besluta om att avgiftsfrihet efter sexuella 
övergrepp ska gälla ”återbesök” istället för “första återbesöket”. 

--- 
Ordförande frågar om regionfullmäktige beslutar enligt Karin Helmersson 
med fleras förslag eller Martin Kirchberg med fleras förslag. Han finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt Karin Helmersson med fleras förslag. 
Omröstning begärs och genomförs enligt följande:  

- Ledamot som röstar för Karin Helmersson med fleras förslag. 
- Ledamot som röstar för Martin Kirchberg med fleras förslag röstar 

nej. 
Regionfullmäktige beslutar enligt Karin Helmersson med fleras förslag med 
resultatet 35 ja och 32 nej. Hur var och en röstade framgår av 
protokollsbilaga 1.  
---  
Reservation 
Samtliga ledamöter från Sverigedemokraterna, Moderaterna och 
Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
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Samtliga ledamöter från Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet 
med följande motivering: 

“Sverigedemokraterna anser inte att det är tillräckligt med två fria besök 
i samband med sexuella övergrepp. Våld i nära relation innebär ofta att 
man inte längre har kontroll över sin egen ekonomi. Sexuella övergrepp 
kan innebära bland annat undersökningar, spårsäkring, misshandel, 
psykiskt lidande, hepatitvaccinering, kontroll av könssjukdomar, 
oönskad graviditet och därmed flera återbesök. Om en faktura hem 
innebär en ökad risk för accelererat våld kommer besöket till vården 
utebli. 
Tjänsteskrivelsen menar att det handlar om mycket liten ekonomisk 
konsekvens för regionen och det borde vara en självklarhet att täcka hela 
behovet av vård efter sexuella övergrepp.” 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 57 den 23 mars 2023 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 14 februari 2023 
 
Protokollsutdrag till: Hälso- och sjukvårdsförvaltningen, Samordning hälso- 
och sjulvård 
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§ 42  Ärendenummer RS 2022/1582 

Svar på medborgarförslag om avgiftsfrihet för 
våldtäktsutsatta vid vårdbesök 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslag om avgiftsfrihet vid vård efter 
våldtäkt med redovisat yttrande. 
Reservation 
Samtliga ledamöter från Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att inte ta betalt för 
vård efter våldtäkt (avgifter för vård, stöd och eftervård).  
 
Yttrande 
Ett öppenvårdsbesök kostar idag 200 kr i Region Kalmar län såvida besöket 
inte omfattas av en avgiftsbefriande grund. Region Kalmar län har idag 
ingen uttrycklig bestämmelse om avgiftsbefrielse vid vård efter sexuella 
övergrepp. Basenhetschef har dock rätt att besluta om avgiftsfrihet i enskilda 
fall och utredning påkallad av annan myndighet är också avgiftsfri för 
patienten.  
Regionens två kvinnokliniker, där de flesta besöken äger rum efter sexuella 
övergrepp, tillämpar idag avgiftsfrihet med stöd av bestämmelsen om 
basenhetschefs rätt att besluta om avgiftsfrihet. Undantaget för 
basenhetschef att besluta om avgiftsfrihet är dock avsett för enskilda fall och 
inte för typsituationer. Denna ordning kan leda till att lika fall behandlas 
olika i verksamheterna.  
Det inkomna medborgarförslaget ligger väl i linje med regionens arbete med 
att underlätta för och stödja de personer som utsatts för sexuella övergrepp. 
Som en del i det arbetet är ett förslag om avgiftsfrihet för första vårdbesöket 
och första återbesöket efter sexuella övergrepp framlagt för ställningstagande 
i regionfullmäktige.  
Mot bakgrund av ovanstående föreslås medborgarförslaget besvaras med 
redovisat yttrande. 
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--- 
Regionstyrelsen lämnade § 58 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar medborgarförslag om avgiftsfrihet vid vård 
efter våldtäkt med redovisat yttrande”. 
--- 
Inför överläggningen har förslagsställaren fått möjlighet att yttra sig och ett 
yttrande läses upp av regionsekreteraren.  

Överläggning 
1. Karin Helmersson (C) föreslår att regionfullmäktige ska besluta i 

enlighet med regionstyrelsens förslag. 
2. Martin Kirchberg (SD) föreslår att regionfullmäktige ska bifalla 

medborgarförslaget. 
--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Karin Helmerssons eller Martin Kirchbergs förslag. Han finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag.  
Reservation 
Samtliga ledamöter från Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsens § 58 den 23 mars 2023  
2. Medborgarförslag om avgiftsfrihet vid vård efter våldtäkt 
 
Protokollsutdrag till: Malin Toveling, Regionstab samordning hälso- och 
sjukvård  
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§ 43  Ärendenummer RS 2023/168 

Program för uppföljning och insyn av verksamhet som 
utförs av privata utförare för perioden 2023-2026  

Beslut 
Regionfullmäktige antar reviderat Program för uppföljning och insyn av 
verksamhet som utförs av privata utförare att gälla för perioden 2023-2026. 

Bakgrund 
Fullmäktige ska för varje mandatperiod anta ett program med mål och 
riktlinjer för sådana kommunala angelägenheter som utförs av privata 
utförare. I programmet ska det också anges hur fullmäktiges mål och 
riktlinjer samt övriga föreskrifter på området ska följas upp och hur 
allmänhetens insyn ska tillgodoses (kommunallagen 5 kap. 3 §). 
Region Kalmar län är huvudman för all verksamhet som finansieras av 
Region Kalmar län, oavsett om den drivs i egen regi eller om den genom 
avtal överlämnats till en privat utförare. Region Kalmar län är därmed 
skyldig att följa upp och kontrollera inte enbart egna verksamheter utan även 
verksamheter som bedrivs i privat regi i enlighet med kommunallagen 10 
kap. 2-9 §.  
Region Kalmar län har sedan 2016 haft ett program för uppföljning och 
insyn av verksamhet som utförs av privata utförare. Ett reviderat program 
har tagits fram inför nya mandatperioden.  
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 40 den 28 februari 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige antar reviderat Program för uppföljning och insyn av 
verksamhet som utförs av privata utförare att gälla för perioden 2023-2026”. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 40 den 28 februari 2023 
2. Program för uppföljning och insyn av verksamhet som utförs av privata 

utförare för perioden 2023-2026  
 
Protokollsutdrag till: Regionservice  
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§ 44  Ärendenummer RS 2023/355 

Ny modell för prisjustering av skolbiljetter samt 
tilläggs- och ändringsavtal till Samverkansavtal 
skolskjuts och tillköp av trafik (2017) 

Beslut 
Regionfullmäktige antar ny modell för prisjustering och återbetalning av 
skolbiljetter, att gälla från och med läsåret 2023/2024.  
Regionfullmäktige fastställer nya priser för skolbiljetter, att gälla från och 
med läsåret 2023/2024. För kommande år får kollektivtrafiknämnden besluta 
om prisjustering av skolbiljetter i enlighet med redovisad modell. 
Regionfullmäktige godkänner tilläggs- och ändringsavtal till 
Samverkansavtal skolskjuts och tillköp av trafik (2017) med länets 
kommuner. Trafikdirektören får i uppdrag att underteckna tilläggs- och 
ändringsavtalet för Region Kalmar läns del.  
Beslutet gäller under förutsättning av att samtliga kommuner i länet 
godkänner redovisat tilläggs- och ändringsavtal till Samverkansavtal 
skolskjuts och tillköp av trafik (2017). 

Bakgrund 
Kollektivtrafiknämnden gav den 30 maj 2022 Kalmar länstrafik uppdraget 
att i dialog med länets kommuner se över nuvarande modell för prisjustering 
av skolbiljetter med anledning av ett höjt trafikindex till följd av bland annat 
ökade drivmedelspriser och i syfte att balansera kostnaderna för 
kollektivtrafiken och intäkter för skolbiljetter. 

Slutredovisning 
Nuvarande modell för prisjustering av skolbiljetter är komplicerad och utgår 
ifrån förenklat schablonindex som inte speglar utfall av index enligt 
trafikavtal.  
Nya modellen är enklare och mer följsam med index. 
Skolbiljettpriser läsåret 2023/2024 (exklusive moms) enligt ny modell: 
Skolbiljett med giltighet län 2 resor/dag: 10 940 kr. (+790 kronor jämfört 
med läsår 2022/2023) 
Skolbiljett med giltighet kommun 2 resor/dag: 7 130 kr. (+610 kronor 
jämfört med läsår 2022/2023) 
Pris för skolbiljett med giltighet 1 resa/dag är hälften av ovanstående pris. 
Även modell för återbetalning av skolbiljetter behöver revideras. Modellen 
saknar följsamhet mot verkligt utfall, vilket blir orättvist kommunerna 
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emellan. Den nya modellen är förenklad och utgår ifrån verkligt antal elever 
som endast åker i öppen skolskjuts, tillköpt av kommun. 

Dialog och beslutsgång 
Under utredningen har Trafikråd skolskjuts, där länets skolskjutshandläggare 
ingår, informerats om Kalmar länstrafiks uppdrag att i dialog med länets 
kommuner se över nuvarande modell för prisjustering av skolbiljetter.  
En arbetsgrupp har skapats med representanter från Emmaboda, Kalmar, 
Oskarshamn, Vimmerby och från Kalmar länstrafik.  
Arbetsgruppen har haft fyra möten och även avrapporterat samt förankrat sitt 
arbete till Trafikråd skolskjuts under två tillfällen under hösten 2022. 
Ärendet har beretts i regionalt ledningsforum där länets kommunchefer ingår 
och i länsberedningen där samtliga kommunstyrelsers ordförande ingår.  
Kollektivtrafiknämnden fick en information om ärendet den 16 februari 2023 
och ska slutligen behandlas av regionfullmäktige den 27 april 2023. 
Vad gäller samverkansavtalet överlämnas det för en parallell process till 
samtliga kommuner i länet för beslut i samband med regionstyrelsens 
arbetsutskott den 7 mars 2023. För att den nya modellen ska kunna träda i 
kraft läsåret 2023/2024 krävs att samtliga kommuner godkänt detsamma 
senast den 15 maj 2023. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 63 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige:  

• ”Regionfullmäktige antar ny modell för prisjustering och 
återbetalning av skolbiljetter, att gälla från och med läsåret 
2023/2024.  

• Regionfullmäktige fastställer nya priser för skolbiljetter, att gälla från 
och med läsåret 2023/2024. För kommande år får 
kollektivtrafiknämnden besluta om prisjustering av skolbiljetter i 
enlighet med redovisad modell. 

• Regionfullmäktige godkänner tilläggs- och ändringsavtal till 
Samverkansavtal skolskjuts och tillköp av trafik (2017) med länets 
kommuner. Trafikdirektören får i uppdrag att underteckna tilläggs- 
och ändringsavtalet för Region Kalmar läns del.  

Beslutet gäller under förutsättning av att samtliga kommuner i länet 
godkänner redovisat tilläggs- och ändringsavtal till Samverkansavtal 
skolskjuts och tillköp av trafik (2017)”. 

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag:  
1. Peter Wretlund (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 

regionstyrelsens förslag. 
2. Martin Kirchberg (SD) föreslår i första hand att ärendet ska 

återremitteras i syfte att även erbjuda kommunerna skolskjutsar som 
drivs med kostnadseffektiva traditionella drivmedel, och i andra hand att 
förslaget ska avslås.  
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--- 
Ordförande frågar först om regionfullmäktige beslutar att ärendet ska 
avgöras idag eller återremitteras enligt Martin Kirchbergs förslag. Han finner 
att regionfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.  
Ordförande frågar därefter om regionfullmäktige beslutar enligt Peter 
Wretlunds förslag eller Martin Kirchbergs förslag. Han finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 63 den 23 mars 2023 
2. Utredning – Modell för prisjustering och återbetalning av skolbiljetter 

2023 
3. Tilläggs- och samverkansavtal – Samverkansavtal – Skolskjuts och 

tillköp av trafik (2017) med länets kommuner med bilaga 
4. Bilaga - Utredning modell för prisjustering och återbetalning skolbiljetter 
 
Protokollsutdrag till: Kalmar länstrafik, länets kommuner  
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§ 45  Ärendenummer RS 2023/223 

Avgifter för boende, kost och service för deltagare på 
folkhögskolor med Region Kalmar län som huvudman 

Beslut 
Regionfullmäktige fastställer avgifter för boende, kost och service för 
deltagare på folkhögskolor med Region Kalmar län som huvudman.  
Avgifterna gäller från höstterminen 2023.  

Bakgrund 
All undervisning på folkhögskola är kostnadsfri. Deltagarna betalar för  
boende, kost och service. I förslaget redovisas avgifter för olika typer av 
boenden på skolornas internat. Summan justeras för dubbelrum och för rum 
med enklare standard. Det gäller till exempel boende i korridor där flera 
delar dusch och toalett.  
Avgifterna för kost skiljer något mellan skolorna. Skälet till detta är att det är 
olika rutiner för om fika med tilltugg ingår.  
Serviceavgiften gäller försäkringar, kopiering, licenser, studiebesök och en 
grundkostnad för läromedel. Särskilda kostnader kopplat till kursers innehåll 
betalas av deltagarna. Det är framför allt specifik kurslitteratur och 
studieresor som inte ryms i grundavgiften. Skolorna preciserar varje 
delsumma för deltagarnas kostnader.  
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 61 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
” Regionfullmäktige fastställer avgifter för boende, kost och service för 
deltagare på folkhögskolor med Region Kalmar län som huvudman.  
Avgifterna gäller från höstterminen 2023”.  
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsens § 61 den 23 mars 2023  
2. Protokollsutdrag från folkhögskolestyrelsen § 13 den 15 februari 2023 
3. Avgifter för boende, kost och service för deltagare på folkhögskolor med 

Region Kalmar län som huvudman 
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Protokollsutdrag till: Regionala utvecklingsförvaltningen, 
Folkhögskolestyrelsen  
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§ 46  Ärendenummer RS 2022/1660 

Tilläggsbudget 2023 av överskott/underskott i 2022 års 
bokslut 

Beslut 
Regionfullmäktige anvisar tilläggsanslag 2023 för driftändamål avseende 
överskott/underskott i 2022 års bokslut med 1 122 000 kronor.  
Regionfullmäktige finansierar anslagen genom disponering av eget kapital. 

Bakgrund 
Enligt gällande ekonomirutiner anvisar regionfullmäktige tilläggsanslag 
2023 av överskott/underskott i 2022 års bokslut avseende anslagen för 
utbildning av förtroendevalda. Totalt överskott för 2022 är 1 122 000 kronor.  
 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 62 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
” Regionfullmäktige anvisar tilläggsanslag 2023 för driftändamål avseende 
överskott/underskott i 2022 års bokslut med 1 122 000 kronor.  
Regionfullmäktige finansierar anslagen genom disponering av eget kapital”. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsens § 62 den 23 mars 2023 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 13 februari 2023 
 
Protokollsutdrag till: Regionstab kansli, regionstab ekonomi  
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§ 47  Ärendenummer RS 2023/548 

Nytt aktieägaravtal, ägardirektiv samt samverkansavtal 
för Öresundståg AB 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner för sin del redovisat förslag till 

- Aktieägaravtal avseende Öresundståg AB, 
- Ägardirektiv för Öresundståg AB avseende Öresundstågstrafiken 

samt 
- Samverkansavtal avseende Öresundstågstrafiken. 

Beslutet gäller under förutsättning av att en separat överenskommelse 
utanför samverkansavtalet tecknas avseende 

- hantering av kostnadsfördelning för merkostnaden för sträckan 
Växjö/Kalmar i samband med kvartstrafiken över bron i enlighet med 
punkt 2 i ”Mötesanteckningar Ägarmöte Öresundståg AB från den 27 
mars 2023”. 

- ett successivt införande av ny modell för kostnadsfördelning i 
enlighet med den trappstegsmodell och övergångsmodell som 
redovisas i bilaga till mötesanteckningarna ”PM – redovisning av 
uppdrag till ledningsgruppen”. 

Bakgrund 
Öresundståg AB har på uppdrag av ägarna i bolaget översänt nytt 
aktieägaravtal, ägardirektiv och samverkansavtal för beslut i respektive 
region. 
Öresundståg är ett gemensamt regionaltågsystem i Småland, Halland, 
Blekinge, Västra Götaland och Skåne. Öresundstågen kompletterar och 
samverkar med andra regional- och lokaltågsystem inom det geografiska 
området. Varje region ansvarar för Öresundstågstrafiken inom sitt län och 
vissa operativa driftsuppgifter av verkställande karaktär utförs av det 
gemensamma bolaget Öresundståg AB. För att trafiken ska fungera på ett bra 
sätt i Sydsverige finns ett antal ägardokument som beskriver och reglerar 
förhållandet mellan olika parter i samarbetet. Till följd av större 
trafikförändringar föreslås nu dokumenten uppdateras, vilket för med sig 
konsekvenser av olika slag. 
Översynen av ägardokumenten initierades vid ägarrådet för Öresundståg AB 
den 2 oktober 2020. En arbetsgrupp med en representant från varje ägare har 
haft i uppdrag att ta fram förslag till reviderade ägardokument. 
Arbetsgruppen är överens om det nya förslaget men lyfter fram två delar som 
det behöver tecknas en separat överenskommelse om: 
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• Konsekvens av införandet av kvartstrafik över Öresundsbron, gemensam 
fördelning av merkostnader som uppstår på sträckan mellan Växjö och 
Kalmar. 

• Kompensation/trappstegsmodell för införandet av ny 
kostnadsfördelningsmodell avseende kapital och försäkringskostnader. 

Handlingar 
1. Bolagsordning för Öresundståg AB, antagen den 21 juni 2018 
2. Förslag till aktieägaravtal avseende Öresundståg AB, daterat den 26 maj 

2023 
3. Förslag till ägardirektiv för Öresundståg AB avseende 

Öresundstågstrafiken, daterat den 26 maj 2023 
4. Förslag till samverkansavtal avseende Öresundstågstrafiken 
5. Minnesanteckningar från ägarmöte Öresundståg AB, daterat den 27 mars 

2023 
 
Protokollsutdrag till: Öresundståg AB 
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§ 48  Ärendenummer RS 2022/1189 

Svar på motion om Ny kraft till hela Kalmar län 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar motionen Ny kraft till hela Kalmar län med 
redovisat yttrande. 

Bakgrund 
Martin Kirchberg (SD) och Claus Zaar (SD) har i en motion lämnat nio 
förslag med koppling till Kalmar läns elförsörjning.  

Yttrande 
För närvarande görs en översyn av indelningen av elområden i Europa. 
Svenska kraftnät ansvarar för att genomföra Sveriges del. Arbetet styrs av 
EU:s gemensamma regelverk. Region Kalmar län kommer att bevaka länets 
intresse i denna fråga.  
Under år 2022 startade Regionsamverkan Sydsverige (RSS) arbetet med att 
ta fram en så kallade effektprognos för södra Sverige. En sådan prognos kan 
ge underlag för kommande effektbehov och en mer långsiktig planering av 
elsystemets kapacitet. Enstaka större etableringar med mycket stora el- eller 
effektbehov är däremot svåra att förutse. Varje fall är unikt och får därför 
hanteras i särskild ordning. I ett sydsvenskt perspektiv har delar av Kalmar 
län goda förutsättningar, vilket kan vara en konkurrensfördel.  
Energikontor Sydost har under år 2022 genomfört en förstudie om 
elförsörjning i Kalmar län, på uppdrag av Region Kalmar län och 
Tillväxtverket. Förstudien föreslår stöd/hjälp till företag (och offentlig 
sektor) för att energieffektivisera och effektoptimera. Förstudien föreslår 
också aktiviteter för att minska användning av el för uppvärmning 
(framförallt från direktverkande el till kraftvärme), en regional 
samordningsfunktion för elförsörjningen i länet samt att elsystemfrågor 
bättre lyfts in i regionala strategier. Under vintern 2022-2023 har regional 
utveckling gett ett extra uppdrag till Energikontor Sydost att stötta länets 
företag.  
Dagens situation gör att elfrågan framåt kommer att uppmärksammas på ett 
annat sätt i lokala och regionala planeringsdokument. Vid årsskiftet 
2022/2023 startades en länsgrupp för elförsörjning, med representanter från 
olika delar av elsystemet och med regional utveckling som sammankallande. 
Eventuella kartläggningar, likt de som efterfrågas i motionen, bör ske i 
samverkan mellan med dessa aktörer.  
För handlingsprogrammet Fossilbränslefri region 2023 gäller att tidigare 
beslutade strategier och mål kvarstår fram till nästa revidering 2025.  
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Regeringen har i januari 2023 remitterat ett förslag om att ta bort 
bestämmelsen som förbjuder att det byggs kärnreaktorer på nya platser samt 
bestämmelsen som begränsar antalet reaktorer i drift. Övrigt regelverk 
ändras inte, vilket bland annat betyder att det kommunala vetot kvarstår. 
Lagförslaget beräknas träda i kraft i mars 2024.  
Lärosäten och regioner i Blekinge, Kalmar och Kronobergs län har nyligen 
startat en grupp för dialog kring utbildningsutbudet vid högskolor och 
universitet i denna del av landet. Här diskuteras regionala behov av 
utbildningsprogram och kurser. Dialogerna omfattar innehåll, form och 
placering. Frågan om utbildningar inom kärnenergi kommer att tas upp i 
detta forum.  
Med hänsyn till ovanstående föreslås regionfullmäktige besvara motionen 
med redovisat yttrande.  
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 59 den 23 mars 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
” Regionfullmäktige beslutar att besvara motionen Ny kraft till hela Kalmar 
län med redovisat yttrande”. 

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag:  
1. Karin Helmersson (C) med instämmande av Malin Anell (S), Gylfi 

Saemundsson (V) och Bodil Liedberg Jönsson (S) föreslår att 
regionfullmäktige beslutar i enlighet med regionstyrelsens förslag. 

2. Martin Kirchberg (SD) med instämmande av Erik Arvidsson (SD) 
föreslår att regionfullmäktige ska bifalla motionen. 

3. Pär-Gustav Johansson (M) med instämmande av Jimmy Loord (KD) 
föreslår att regionfullmäktige ska bifalla att-satserna 3, 4, 5, 6 och 8 i 
motionen. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande i tur och ordning om 
regionfullmäktige vill besluta enligt Karin Helmerssons med fleras förslag, 
Martin Kirchberg med fleras förslag eller Pär-Gustav Johansson med fleras 
förslag. Han finner att regionfullmäktige beslutar enligt Karin Helmersson 
med fleras förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 59 den 23 mars 2023 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 59 den 15 februari 

2023 
3. Motion - Ny kraft till Kalmar län, ställd av Martin Kirchberg (SD) och 

Claus Zaar (SD) 
 
Protokollsutdrag till: Martin Kirchberg (SD), Claus Zaar (SD), regionala 
utvecklingsförvaltningen 
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§ 49  Ärendenummer RS 2023/468 

Val till Etikprövningsmyndigheten, verksamhetsregion 
Linköping mandatperioden 2024-2027 

Beslut 
Regionfullmäktige nominerar nedanstående personer till 
Etikprövningsmyndigheten, verksamhetsregion Linköping för period 1 
januari 2024 – 31 december 2027. 
Kristina Sjöström (S) 
Martina Aronsson (S) 
Daniel Ståhl (V) 
Monica Ljungdahl (M) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Anni Juhl Nielsen (SD) 

Bakgrund 
Av 12 § förordningen (2018:1879) med instruktion för 
Etikprövningsmyndigheten samt bilaga 3 till förordningen framgår att 
Region Östergötland ska lämna förslag till Etikprövningsmyndigheten på 
ledamöter och ersättare som företräder allmänhetens intressen för 
verksamhetsregion Linköping. Innan förslag lämnas ska Region 
Östergötland samråda med Region Jönköpings län, Region Kalmar län och 
Region Gotland/Gotlands kommun.  
De allmänna ledamöterna förordnas som privatpersoner. Det innebär att de 
inte representerar något parti i rollen som ledamöter vid 
Etikprövningsmyndigheten, utan allmänheten.  
--- 
Valberedningen lämnade § 14 den 27 april 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige:  
”Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att nominera 
nedanstående personer till Etikprövningsmyndigheten, verksamhetsregion 
Linköping för period 1 januari 2024 – 31 december 2027. 
Kristina Sjöström (S) 
Martina Aronsson (S) 
Daniel Ståhl (V) 
Monica Ljungdahl (M) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 

24Comfact Signature Referensnummer: 1619203



Region Kalmar län 
Datum 
2023-04-27 

 
 

 

 

Anni Juhl Nielsen (SD)” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag.  

Handlingar 
1. Beslut valberedningen § 14, 27 april 2023 
2. Anmodan att komma in med förslag på ledamöter till 

Etikprövningsmyndigheten, verksamhetsregion Linköping 
3. En kort beskrivning av tillvaron som ledamot och ersättare i 

Etikprövningsmyndigheten 
4. Underlag för anmodan Allmänföreträdare Linköping Mandatperiod 

2024–2027 
 
Protokollsutdrag till: Region Östergötland, regionstab kansli 
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§ 50  Ärendenummer RS 2023/478 

Val av ledamot till Kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg, fullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Mattias Adolfson (S) från uppdraget som 
ledamot i fullmäktige för Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg. 
Regionfullmäktige utser Lena Granath (V) till ledamot i fullmäktige för 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg för perioden 27 april 2023 till 
och med den 1 april 2027. 

Bakgrund 
Mattias Adolfson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg.  
--- 
Valberedningen lämnade § 15 den 26 april följande förslag till 
regionfullmäktige:  
”  
Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att entlediga 
Mattias Adolfson (S) från uppdraget som ledamot i fullmäktige för 
Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att utse Lena 
Granath (V) till ledamot i fullmäktige för Kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg för perioden 27 april 2023 till och med den 1 april 2027.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag.  

Handling 
Avsägelse för Mattias Adolfson (S) daterad 17 mars 2023 
 
Protokollsutdrag till: Mattias Adolfson (S), Kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg  
 

26Comfact Signature Referensnummer: 1619203



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-04-27 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 51  Ärendenummer RS 2022/1233 

Fyllnadsval av revisor för granskningen av regionens 
verksamhet för 2023-202 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Eva Wahlgren (C) från uppdraget som revisor 
för granskning av regionens verksamhet för 2023–2026. 
Regionfullmäktige utser Anette Rogö (C) till revisor för granskning av 
regionens verksamhet för 2023–2026. 

Bakgrund 
Eva Wahlgren (C) har avsagt sig uppdraget som revisor för granskning av 
regionens verksamhet för 2023-2026.  
--- 
Valberedningen lämnade § 16 den 26 april 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige:  
” Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att entlediga 
Eva Wahlgren (C) från uppdraget som revisor för granskning av regionens 
verksamhet för 2023–2026. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att utse Anette 
Rogö (C) till revisor för granskning av regionens verksamhet för 2023–
2026.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige i enlighet med 
valberedningens förslag.  

Handling 
Avsägelse för Eva Wahlgren (C) daterad 13 mars 2023 
 
Protokollsutdrag till: Eva Wahlgren (C), Anette Rogö (C), regionrevisonen, 
regionstab kansli  
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§ 52  Ärendenummer RS 2022/1250 

Val av lekmannarevisor till Kalmar Läns 
Pensionskapitalförvaltning AB räkenskaper och 
förvaltning 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Eva Wahlgren (C) från uppdraget som 
lekmannarevisor för granskning av Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning 
AB:s räkenskaper och förvaltning. 
Regionfullmäktige utser Anette Rogö (C) till lekmannarevisor för 
granskning av Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB:s räkenskaper 
och förvaltning från och med den 27 april till och med 2027 års ordinarie 
årsstämma. 

Bakgrund 
Eva Wahlgren (C) har avsagt sig uppdraget som revisor i Kalmar Läns 
Pensionskapitalförvaltning AB. 
--- 
Valberedningen lämnade § 17 den 26 april 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige:  
”Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att entlediga 
Eva Wahlgren (C) från uppdraget som lekmannarevisor för granskning av 
Kalmar Läns Pensionskapitalförvaltning AB:s räkenskaper och förvaltning. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att utse Anette 
Rogö (C) till lekmannarevisor för granskning av Kalmar Läns 
Pensionskapitalförvaltning AB:s räkenskaper och förvaltning från och med 
den 27 april till och med 2027 års ordinarie årsstämma.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag.  

Handling 
Avsägelse för Eva Wahlgren (C) daterad 13 mars 2023 
 
 
Protokollsutdrag till: Eva Wahlgren (C), Anette Rogö (C), Kalmar Läns 
Pensionskapitalförvaltning AB, regionstab kansli   
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§ 53  Ärendenummer RS 2022/1245 

Val av revisor för att utföra granskning av 
Samordningsförbundet i Kalmar läns räkenskaper och 
förvaltning 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Eva Wahlgren (C) från uppdrag som revisor 
för att utföra granskning av Samordningsförbundet i Kalmar läns 
räkenskaper och förvaltning. 
Regionfullmäktige utser Anette Rogö (C) till revisor för att utföra 
granskning av Samordningsförbundet i Kalmar läns räkenskaper och 
förvaltning från och med den 27 april 2023 till och med årsstämman 2027. 

Bakgrund 
Eva Wahlgren (C) har avsagt sig uppdraget som revisor i 
Samordningsförbundet i Kalmar län. 
--- 
Valberedningen lämnade § 18 den 26 april 2023 följande förslag till 
regionfullmäktige:  
” Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att entlediga 
Eva Wahlgren (C) från uppdrag som revisor för att utföra granskning av 
Samordningsförbundet i Kalmar läns räkenskaper och förvaltning. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslår regionfullmäktige att utse Anette 
Rogö (C) till revisor för att utföra granskning av Samordningsförbundet i 
Kalmar läns räkenskaper och förvaltning från och med den 27 april 2023 till 
och med årsstämman 2027.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag.  

Handling 
Avsägelse för Eva Wahlgren (C) daterad 13 mars 2023 
 
Protokollsutdrag till: Eva Wahlgren (C), Anette Rogö (C), 
Samordningsförbundet i Kalmar län, regionstab kansli  
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§ 54  Ärendenummer RS 2023/646 

Interpellation om vård av interner inom fångvården 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Malin Sjölander (M) har lämnat följande interpellation:  
” Interpellation om vård av interner inom fångvården  
Dömda grova våldsbrottslingar har under besök i samband med sjuk- och 
tandvård lyckats fritas med hjälp av anhöriga. 
Detta är en oroväckande utveckling och oerhört traumatiskt för alla 
inblandade, såväl medarbetare inom fångvården som inom sjukvården, men 
även allmänheten drabbas.  
I dag finns det två fångvårdsanstalter i Kalmar län, samtidigt som det 
projekteras för ett nytt storfängelse söder om Kalmar. 
Historiskt har interner kunnat besöka sjukvården för olika åkommor, något 
som personalen ibland kan uppleva som en obehaglig situation. I dag har 
sjuk- och tandvården utvecklats mot en mer nära vård, inte sällan med 
digitala hjälpmedel. Men det finns även tandvårdsbussar, mobil röntgen och 
annan mobil vård. Som politiker med ansvar för hälso- och sjukvården i 
länet är det viktigt att alla dessa arbetssätt används för att öka tryggheten för 
såväl andra patienter som personalen. 
Med anledning av ovanstående undrar jag:  

- Hur många vård- och tandvårdsbesök görs av interner från 
fångvården under ett år?  

- Hur agerar regionen för att minska risken för fritagningar som 
utsätter våra medarbetare för stora risker?  

- Finns det någon strategi för att utföra en större andel av vårdbesöken 
inne på anstalterna? 

Svar på interpellationen 
Mattias Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande svar på interpellationen:  
”Svar på interpellation från Malin Sjölander (M) till Mattias Adolfson (S) 
ang. vård av interner inom kriminalvården 
I slutet av april ska Kriminalvården ha inrättat en nationell bokningsfunktion 
för frihetsberövades vårdbesök. I väntan på den sker inga transporter med 
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anledning av planerade vårdbesök, utanför myndighetens skalskydd, med 
mindre än att besöket ombokats till en för klienten okänd tidpunkt. 
Transportstoppet gäller tills Kriminalvården fått igång den nationella 
bokningsfunktion som planeras. Ambitionen är att bokningsfunktionen ska 
omhänderta bokningar av alla sjuktransporter som Kriminalvården och den 
nationala transportenheten ska utföra. I arbetet med att utveckla den 
nationella bokningsfunktionen inkluderas även att öka sekretessen i de 
bokningar som görs hos olika vårdinrättningar, bl.a pågår diskussioner med 
1177. 

- Hur många vård- och tandvårdsbesök görs av interner från 
fångvården under ett år? 

Det exakta antalet vård- och tandvårdsbesök som förekommer är inget som 
regionen kommunicerar. 

- Hur agerar regionen för att minska risken för fritagningar som 
utsätter våra medarbetare för stora risker? 

Kriminalvården ansvarar för transporten av interner till och från vårdbesök. 
Rutiner finns för hur verksamheten hanterar vårdbesök av interner. Risker 
minskas bland annat genom noggrann planering så som tidpunkt för besök, 
val av lokaler, säkra interna transporter via kulvert. Allt i samverkan med 
kriminalvården. 

- Finns det någon strategi för att utföra en större andel av vårdbesöken 
inne på anstalterna? 

Det är enligt Fängelselag (2010:610) och Häkteslag (2010:611) 
kriminalvårdens ansvar att säkerställa att all möjlig vård sker på anstalt.” 

Handlingar 
1. Interpellation om vård av interner inom fångvården ställd av Malin 

Sjölander (M) 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S) 
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§ 55  Ärendenummer RS 2023/631 

Interpellation - När kommer patienterna kunna läsa sina 
journalloggar?  

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Bakgrund 
Margreth Johansson (KD) har lämnat följande motion:  
” När kommer patienterna kunna läsa sina journalloggar? 
På Regionfullmäktige den 29 september 2021 tog vi upp att Region Kalmar 
fortfarande intemöjliggör för patienterna att kontrollera loggarna för sina 
patientjournaler. I svaret vi fick skulle man se över det. Idag är det våren 
2023 och fortfarande finns inte möjligheten för medborgarna i Region 
Kalmar. 
I digitala vårdjournaler finns idag mycket av den känsligaste informationen 
om oss samlad. Ändå vet vi ganska lite om vem som läser den och varför. 
Därför är det inte konstigt att många människor är oroliga. Enligt 
Internetstiftelsens undersökning svenskarna och internet 2021 är 70 procent 
av internetanvändarna i Sverige oroliga över att obehöriga ska läsa deras 
vårdjournaler. 
Men det finns en enkel lösning, som vi tidigare år 2021 har tagit upp till 
debatt i regionfullmäktige: att individen själv får tillgång till så kallade 
logglistor och kan kontrollera vem som har varit inne och läst informationen 
i vårdjournalen. 
Det skulle vara ett effektivt sätt att upptäcka fel. Men ännu viktigare är att 
det skulle avskräcka obehöriga från att överhuvudtaget ta del av 
informationen. Patienten blir sin egen ”Controller ”. Idag fungerar det tyvärr 
inte så i vår region. Kontrollfunktionen av logglistor sköts internt av just 
regionen. 
Idag måste jag som patient ”lita på” att den organisation som dokumenterar 
också kontrollerar att informationen inte missbrukas. Patienten måste höra av 
sig till varje sjukvårdsinrättning för att få ut loggarna. 
Varför ska det vara så svårtillgängligt? Det är ju ändå patientens egen hälsa 
det handlar om. I Region Sörmland, Uppsala, Värmland, Västmanland och 
Norrbotten är det en självklarhet att patienten själv kan kontrollera dessa 
loggar. 
Individen kan själv följa kontrollen av vilka som har tagit del av 
journalinformationen. Det stärker individens känsla av trygghet. Det 
avskräcker från obehörigt utnyttjande. De tekniska förutsättningarna finns. 
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Vid regionfullmäktige den 29 september 2021 fick vi besked från 
majoritetens företrädare att detta är en fråga som regionens ledning nu tänker 
lösa skyndsamt. Vi vill understryka hur viktigt det är att detta faktiskt sker 
och inte bara var ett uttalande i en debatt. 
Som siffrorna från Internetstiftelsen visar är det många som känner stor oro 
över vad som händer med deras integritet när uppgifter från vården finns lätt 
tillgängliga för många att ta del av. Ansvariga politiker i regionen måste göra 
sitt yttersta för att förhindra att människors oro över intrång inte besannas. 
Det enklaste sättet att göra detta är att ge länets invånare tillgång till 
logglistorna via 1177. 
Med anledning av detta upprepar jag våra frågor från september 2021: 

- Varför har Region Kalmar ännu inte infört möjligheten för att 
patienten själv kan granska sina logglistor via 1177? 

- När kommer Region Kalmar ge patienterna möjlighet att själv 
granska logglistorna via 1177? 

Svar på interpellationen 
Mattias Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande svar på interpellationen:  
” Margreth Johansson lyfter i en interpellation till mig frågor om när 
patienter i Region Kalmar län själva ska kunna läsa sina patientloggar. I sin 
interpellation hänvisar Margreth till en interpellation i regionfullmäktige i 
september 2021 där samma frågor besvarades. I interpellationssvaret från 
2021 går det bland annat att läsa följande: 
”Region Kalmar län följer det nationella ramverket för journalen och därmed 
också målbilden att invånarna ska ha direktåtkomst till sin egen 
journalinformation via etjänsten Journalen. Logginformation är en 
informationsmängd som ingår i det nationella ramverket och i målbilden för 
direktåtkomst.” 
Vidare går att läsa: 
”Region Kalmar län vill så långt det är möjligt skapa gemensamma lösningar 
för Journalen med de övriga Cosmicregionerna, vilket blir enhetligt och 
kostnadseffektivt.” 

- Varför har Region Kalmar ännu inte infört möjligheten för att 
patienten själv kan granska sina logglistor via 1177? 

Region Kalmar har lyft frågan i Kundgrupp Cosmic (KGC) där Region 
Kalmar län föreslog att tjänsten skulle utvecklas. Det var inte tillräckligt 
många av de andra regionerna som ville prioritera det och förslaget lades 
därför på is. Bedömingen är att om vi själva göra det på egen hand och inte 
tillsammans med KGC skulle göra det alltför komplext och kostsamt för 
Region Kalmar län. 

- När kommer Region Kalmar ge patienterna möjlighet att själv 
granska logglistorna via 1177? 

Jag delar ingången i det interpellationssvar som gavs 2021, att det är viktigt 
för transparensen och tilltron till våra system att patienter själva ska kunna ta 
del av informationen. Jag anser också att detta borde vara möjligt att lösa 

33Comfact Signature Referensnummer: 1619203



Region Kalmar län 
Datum 
2023-04-27 

 
 

 

 

men också att det ska lösas inom KGC för att göra det så effektivt som 
möjligt. Region Kalmar län kommer att fortsätta att lyfta frågan inom KGC 
och driva på för att få till en lösning. 
Det är dock idag omöjligt att säga när en sådan lösning skulle kunna bli 
verklighet eftersom vi själva inte äger systemet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - När kommer patienterna kunna läsa sina journalloggar? 

Ställd av Margreth Johansson (KD) 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S) 
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§ 56  Ärendenummer RS 2023/641 

Interpellation - Kommer vi ha råd att hjälpa alla sjuka på 
samma villkor? 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Bo Karlsson (SD) har lämnat följande interpellation: 
”Interpellation till ordföranden i beredningen för hälso- och sjukvård  
De senaste åren har det skett en mycket snabb utveckling av avancerade och 
innovativa läkemedel och behandlingar, som ger möjligheter att bota eller 
lindra fler och fler sjukdomstillstånd som tidigare varit svåra eller omöjliga 
att avhjälpa. Hit hör t.ex. genterapi som möjliggör ”skräddarsydda” 
behandlingar för just den enskilde patientens specifika tillstånd. Det stora 
problemet med dessa läkemedel är att de ofta är extremt dyra. Detta gäller 
även många läkemedel för sällsynta sjukdomar.   
Användandet av dessa läkemedel faller under ordnat införande. Syftet med 
nationellt ordnat införande är att Sveriges regioner ska samverka för att 
”uppnå en jämlik, kostnadseffektiv och ändamålsenlig användning av nya 
läkemedel över hela landet.” Det nationella rådet för nya terapier, NT-rådet, 
utser vilka läkemedel och terapier som ska ingå i nationell samverkan och 
rådet ger också rekommendationer om hur de ska användas.   
I Region Kalmar län finns en beslutsgrupp som träffas tre gånger per år och 
som ska godkänna användning och väga nyttan av nya läkemedel och 
terapier mot de ekonomiska förutsättningarna. Beslutsgruppen rättar sig i 
hög grad efter vad man kommer fram till nationellt.   
För både medborgare, skattebetalare och förtroendevalda är frågan om nya 
innovativa läkemedel mycket svårgripbar, i synnerhet frågan om att väga 
kostnad mot nytta. Kan vi sätta ett värde på ett människoliv? På ett år av liv? 
Kan vi värdera livskvalitet gentemot kostnaden för att uppnå samma 
livskvalitet? Man kommer snabbt och ofta i svåra etiska dilemman.   
Med tanke på regionens svåra ekonomiska situation och de kraftigt ökade 
kostnaderna för läkemedel generellt är det nödvändigare än någonsin att vi 
som förtroendevalda ökar våra insikter i både de stora möjligheter och stora 
dilemman som de nya, dyra och avancerade behandlingarna för med sig. Det 
är uppenbart att de höga kostnaderna för de nya läkemedlen äventyrar 
patienternas tillgång till de effektivaste behandlingsformerna. Kommer vi 
kunna upprätthålla en god och jämlik vård? Grundinställningen hos NT-rådet 
och beslutsgruppen i Region Kalmar län är att nya läkemedel ska införas 
med stor försiktighet och att det måste vara fastställt att nyttan verkligen är 
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värd kostnaden. Som förtroendevald och lekman infinner sig dock med 
automatik frågan: var går denna brytpunkt och kan bedömningen av 
kostnaden i sig påverka bedömningen av nyttan, d.v.s. att man ger upp från 
början när man ryggar inför kostnaden?   
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

- Vad gör du som ordförande i beredningen för hälso- och sjukvård för 
att hålla dig underrättad om det faktiska användandet av nya 
innovativa läkemedel och behandlingar i Region Kalmar län och om 
den potentiella hälsonyttan med dessa läkemedel och behandlingar? 

- Hur ligger Region Kalmar län till jämfört med andra regioner då det 
gäller införandet av och det faktiska användandet av nya terapier? 

- Vad är din inställning om brytpunkten mellan kostnad och 
patientnytta för nya, innovativa läkemedel och behandlingar eller 
läkemedel och behandlingar för sällsynta tillstånd, när dessa är 
mycket dyra? 

- Vilka åtgärder vidtar du för att säkra upp att patienter i Region 
Kalmar län inte blir utan den bästa möjliga behandling som finns för 
deras sjukdomstillstånd och anser du att Region Kalmar län på sikt 
har en rimlig chans att kunna erbjuda bästa möjliga behandling? 

Svar på interpellation 
Mattias Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande svar på interpellationen: 
” I Bo Karlssons frågeställningar om läkemedel samt deras kvalitet och 
kostnad ligger ett fokus på vad bra vård får kosta. En komplicerad fråga, 
eftersom regionen självklart inte har outtömligt med resurser. Som hälso- 
och sjukvårdpolitiker är det självklart att hålla sig uppdaterad om nya 
behandlingar samt läkemedel och som regionråd använder jag mig i första 
hand av den expertis som finns oss tillgängliga genom förvaltningarna. En 
politikers känslor och egen kunskap om läkemedels effektivitet ska inte, från 
gång till gång, behöva vara avgörande för att ett välgrundat beslut tas. Det är 
av den anledningen vi har det robusta system som etablerats.  
Region Kalmar läns process för ordnat införande av nya läkemedelsterapier 
är anpassad utefter de nationella processerna. Här ingår tandvårds- och 
läkemedelsförmånsverkets hälsoekonomiska bedömningar och flera 
processer i regionernas samverkansmodell, såsom NT-rådets (rådet för nya 
terapier) arbete. Beslutsgruppen för ordnat införande följer nära 
användningen av dessa läkemedel, liksom utveckling av användningen. 
Samverkansmodellen har i hög grad lett till att införande och användning av 
nya läkemedel blir mera jämlikt över landet. Länets demografiska struktur 
påverkar läkemedelsanvändningen, vilket även gäller nya läkemedel.  
Värdering av läkemedel utgår från högst vedertagna, mycket komplexa, 
arbetssätt. Brytpunkten mellan kostnad och patientnytta är inget som enskild 
person bedömer, utan det görs en sammanvägning utifrån en väl inarbetad 
etisk plattform baserad på huvudprinciperna om människovärde, behov och 
solidaritet, samt kostnadseffektivitet. Detta synsätt är inte unikt för 
läkemedel utan är basen för hela hälso- och sjukvården. Kostanden ska vara 
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rimlig i förhållande till visad nytta och andra alternativ (inte nödvändigtvis 
enbart läkemedel), vilket gör att vissa nya läkemedel faktiskt inte bör 
införas. Tanken med samverkansmodellen är att säkerställa att sådana beslut 
inte varierar mellan regioner.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Kommer vi ha råd att hjälpa alla sjuka på samma villkor?, 

ställd av Bo Karlsson (SD) 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S) 
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§ 57  Ärendenummer RS 2023/634 

Fråga - Ambulanser till Ukraina? 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Carl Dahlin (M) har lämnat följande fråga: 
” Ambulanser till Ukraina 
Ett antal regioner i Sverige, från norr till söder, har skänkt ambulanser till 
Ukraina. 
Enligt uppgift finns det ambulanser i Region Kalmar län som skulle kunna 
vara aktuella att skänka. 
Min fråga är till Mattias Adolfson (S) är: 

- Kommer Region Kalmar län att skänka ambulans(er) till Ukraina och 
om ja, när? 

Svar på fråga 
Mattias Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande svar på frågan:  
” När det gäller utrustning, fordon, läkemedel och annat som kan skänkas till 
Ukraina så finns idag en nationell samordning kring detta upprättat. Allt 
bistånd ska samordnas via Socialstyrelsen som lyssnar in behov och för 
dialog med landets regioner utifrån vad som efterfrågas från ukrainska 
myndigheter. Det är mycket viktigt att vi håller i detta för att Ukraina 
verkligen ska få det stöd som de behöver och kan nyttja på bästa sätt. I de 
fall Socialstyrelsen skickar ut en förfrågan om exempelvis ambulanser så 
hanterar och besvarar Region Kalmar län frågan utifrån möjligheterna att 
bistå.   
Om och när Socialstyrelsen skickar ut förfrågan om exempelvis ambulanser 
är det givetvis SCV-majoritetens avsikt att Region Kalmar län ska göra sitt 
yttersta för att bidra utifrån rådande förutsättningar.” 

Handlingar 
1. Fråga - Ambulanser till Ukraina? ställd av Carl Dahlin (M) 
2. Svar på fråga från Mattias Adolfson (S) 
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§ 58  Ärendenummer RS 2023/622 

Interpellation - Hur motverkar regionen bedrägerier? 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Bakgrund 
Jimmy Loord (KD) har lämnat följande interpellation: 
” Enligt Nationellt Bedrägericentrums rapport ”De dödliga bedrägerierna” 
ökar de så kallade ”vishing”-bedrägerierna kraftigt. Det handlar kortfattat om 
bedragare som ringer upp människor för att försöka lura av dem lösenord, 
bankkoder eller BankID. Inte sällan är det äldre personer eller personer med 
funktionsvariationer som drabbas.1 
Rapporten konstaterar också att digitaliseringen har skapat nya möjligheter 
till brottslighet som ofta kan vara väldigt lukrativ, exempelvis olika slag av 
välfärdsbedrägerier. Den slår också fast att  

  ”ungefär 48 procent av de som varit misstänkta för anstiftan, försök eller 
fullbordat mord, dråp eller misshandel med dödlig utgång med 
skjutvapen har även varit skäligen misstänkta för bedrägerier, 
utpressning, ocker, penningtvätt under tidsperioden 2018–2021”.  

En av slutsatserna i rapporten är att bedrägeriverksamheten finansierar 
gängkriminalitet och därmed det dödliga skjutvåldet som ökat under de 
senaste åren.  
Då och då kan vi läsa i lokalmedia om att Region Kalmar län varnar för 
misstänkta bedrägeriförsök. Ett exempel är att en person blivit uppringd och 
erbjuden en tid på röntgen. För att erbjudas tiden uppmanades hen att 
identifiera sig med sitt BankID direkt. Den gången fattade personen 
misstanke och kontaktade Region Kalmar län och en polisanmälan 
upprättades.  
I SvD intervjuas Hans Brun, som är strategisk analytiker på Nationella 
operativa avdelningen, Noa, och en av rapportförfattarna. Han ser det 
förebyggande arbetet som helt centralt. 

”Man behöver utveckla system som gör det svårare att genomföra den 
här typen av brott, enligt Hans Brun som säger att man ständigt behöver 
balansera mellan tillgänglighet och säkerhet när samhället digitaliseras.” 
(SvD 8/12 2022) 

Ett enkelt sätt att förebygga ”vishing”-bedrägerier kopplade till Region 
Kalmar läns verksamheter är att informera medborgarna om att Region 
Kalmar län aldrig ringer upp och begär legitimering. Detta kommuniceras 
visserligen när regionen går ut till media och informerar om misstänkta 
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bedrägeriförsök, men då är den potentiella skadan redan skedd. Det vore 
välkommet om samma tydliga information framgick på 1177.se exempelvis 
på sidorna ”Logga in” samt ”Så loggar du in på 1177.se”. 
Med anledning av detta vill jag fråga regionstyrelsens ordförande: 

- Vilken strategi har Region Kalmar län för att förebygga och 
motverka bedrägerier gentemot våra invånare? 

- Är du beredd att initiera ett arbete för att förbättra informationen 
kring bedrägerier på 1177.se? 

1 "Så kallad ”vishing” (voice phishing) utgör en typ av 
befogenhetsbedrägerier baserat på s.k. telefonfiske där bedragare i många 
fall utnyttjar personers utsatthet eller förespeglade utsatta situation och på så 
vis lurar personer att via telefon lämna ut känslig information, till exempel 
bankkoder, BankID och lösenord. Det är en typ av bedrägeri som ökat 
avsevärt de senaste åren och som i huvudsak drabbar särskilt utsatta grupper, 
såsom funktionsnedsatta eller äldre personer, och i vissa fall även företag. 
Under år 2021 var brottsvinsterna för vishing-bedrägerierna 339 miljoner 
kronor. Under perioden januari till augusti 2022 ligger brottsvinsterna på 386 
miljoner kronor, vilket är en markant ökning." (”De dödliga bedrägerierna, s 
9) 

Svar på interpellation 
Karin Helmersson (C), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, 
bildning och kollektivtrafik, lämnar följande svar på interpellationen:  
” Jimmy tar i sin interpellation upp ett viktigt område och precis som Jimmy 
skriver i sin interpellation så ser vi på nationell nivå att antalet bedrägerier 
genom så kallade  
”vishing”-bedrägerier ökar och inte minst så drabbar detta äldre personer.   
Region Kalmar län jobbar aktivt med detta och huvudbudskapet i det 
förebyggande arbetet är att Region Kalmar län aldrig ringer upp ber om 
legitimering med bank-id.  
I sin interpellation så ställer Jimmy två frågor till mig:  

- Vilken strategi har Region Kalmar län för att förebygga och 
motverka bedrägerier mot våra invånare? 

För att öka säkerheten vid inloggningar på 1177.se och förhindra bedrägerier 
används en QR-kod vid inloggning. Av säkerhetsskäl har den som vill logga 
in tre minuter på sig att läsa av koden. Det gäller i hela Sverige.  
På sidan ”Att logga in på 1177.se” har Region Kalmar län gjort ett tillägg där 
det framgår att regionen aldrig ringer upp på eget initiativ och ber invånare 
eller patienter att legitimera sig med bank-id. För att ytterligare sprida detta 
budskap så rullar informationen om inloggningar på 1177.se med jämna 
mellanrum på regionens väntrumsskärmar och på våra bussar.  
I kombination med detta förebyggande arbete görs vid aktuella händelser 
alltid en snabb och öppen kommunikation om att bedrägeriförsök pågår. 
Regionen polisanmäler och informerar via pressmeddelande, nyhet på 
regionwebben och inlägg i sociala medier om vad som är på gång. Det är 
information som har högt nyhetsvärde och många använder sina sociala 
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medier för att sprida informationen vidare och varsko familj och vänner. 
Nyhet läggs också på 1177.se – ibland från den nationella redaktionen ibland 
från den regionala redaktionen.  

- Är du beredd att initiera ett arbete för att förbättra informationen 
kring bedrägerier på 1177.se?  

Att motverka bedrägerier och att stärka IT-säkerheten är ett ständigt 
pågående arbete och Region Kalmar län följer utvecklingen noga, här jobbar 
vi med ständiga förbättringar. 1177.se är regionernas gemensamma digitala 
ingång och det mesta av informationen publiceras av den nationella 
redaktionen. Möjlighet finns till ”lokala” tillägg på en del sidor. Jag delar 
interpellantens intention att informationen på just 1177.se skulle kunna vara 
tydligare. För att få till detta så behövs det en samverkan mellan de olika 
regionerna och den dialogen och det arbetet behöver ske inom ramen för det 
nationella arbetet med 1177.se. När det gäller de sidor som Region Kalmar 
själva kan lägga till tillägg på så är min bedömning att vi är tydliga men 
detta kan säkert ses över ytterligare.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur motverkar regionen bedrägerier?, ställd av Jimmy 

Loord (KD) 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C) 
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§ 59  Ärendenummer RS 2023/647 

Interpellation - Vilka åtgärder vidtar Region Kalmar mot 
hot och våld med dess påverkan i vården 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Claus Zaar (SD) har lämnat följande interpellation:  
” Interpellation till ordföranden i beredningen för hälso- och sjukvård 
I Sjukhusläkaren nr. 1 2023 ställs frågan: Hur många ärenden där en läkare 
har utsatts för hot och/eller våld har ni registrerat 2012 till 2022? Region 
Kalmar uppger att det inte finns tillförlitlig statistik. 
Detta icke-svar väcker frågan om regionen och dess majoritet tar frågan om 
hot och våld på tillräckligt stort allvar. Hot och våld på arbetsplatser är det 
våld som ökar mest i Sverige. Nationellt uppger 12% av Läkarförbundets 
medlemmar att de blivit utsatta för hot och/eller våld under det senaste året. 
Enligt Region Kalmar läns medarbetarenkät utsätts var tionde medarbetare i 
hälso- och sjukvårdsförvaltningen minst en gång per år för hot och/eller våld, 
då är överrepresentationen inom ambulans- och akutvård stor. Fyra av tio 
som drabbas söker inte hjälp hos chef eller någon kollega när de utsätts för 
hot eller våld, vilket tyder på en farlig normalisering. Det tyder på att 
tystnadskulturen breder ut sig inom vården. 
Vi Sverigedemokrater har bland annat i vårt budgetförslag avsatt medel för 
bland annat säkra vårdplatser, utökad närvaro av vakter vid våra tre sjukhus 
och en handlingsplan som är anpassad till dagens grövre brottslighet. 
Samtliga förslag har avslagits av det S-ledda styret. 
Hot och våld mot sjukvårdens medarbetare är en följd av de senaste 
decenniernas ökade kriminalitet i hela samhället. Det finns närliggande 
exempel. Vid sjukhusen i Region Skåne vårdas allt fler skottskadade och 
knivskurna patienter. 
Personalen möter unga respektlösa kriminella och deras entourage. 
Personalen vet aldrig vad som kan hända. Unga män som lever i 
parallellsamhällen skrämmer all personal. 
I Kalmar län har dödsskjutningar och skottlossningar blivit en del av 
verkligheten. Under 2022 har media för Region Kalmar rapporterat om 12 
tillfällen med skjutningar av kriminella i Kalmar, Hultsfred, Trekanten och 
Mörbylånga. 
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Vi Sverigedemokrater är mycket oroliga för den undanträngning som 
drabbar väntande i vårdköer på grund av omfattande vård av personer som 
drabbats av våld. 
Den styrande majoriteten måste ta dessa frågor på största allvar. Säkerheten 
för regionens medarbetare och att våra sjukhus ska vara en trygg arbetsplats. 
Det krävs större ansträngningar än hittills för att leva upp till en god 
arbetsmiljö. 
Med anledning av ovanstående samt de uteblivna svaren till 
“Sjukhusläkaren” vill vi Sverigedemokrater ställa följande frågor: 

- Varför finns det inte tillförlitlig statistik på hur mycket hot och våld 
vår personal utsätts för? 

- Vilka åtgärder har du gjort för att få fakta om tystnadskulturen i 
Region Kalmar? 

- Vad gör regionen för att skydda personalen från respektlösa 
kriminella och deras entourage? 

- Vilka åtgärder gör regionen för att undvika undanträngning för alla 
våra väntande patienter?” 

Svar på interpellationen 
Lena Granath (V), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), 
brukarråd samt personalfrågor, lämnar följande svar på interpellationen: 
”Claes Zaar ställer, efter att ha läst en enkätredovisning i tidningen 
Sjukhusläkaren, frågor om regionens förda statistik av hot och våld mot 
läkare och vad som görs för att förhindra att detta förekommer.  
Som framgår av artikeln Claes Zaar läst så sticker inte regionen ut i hur man 
för statistik om hot och våld. Regionen har bra koll på antalet incidenter och 
ifall det är av en särskild dignitet, men frågan i tidningen var särskilt 
specificerat för läkare. Regionen särskiljer inte hot och våld mot enskilda 
yrkesgrupper. Med andra ord har regionen tillförlitlig statistik på hur mycket 
hot och våld vår personal utsätts för, dock förs den inte för att kunna 
redovisas grupp för grupp. Statistiken förs för att användas i regionens arbete 
med att minska förekomsten av just hot och våld. Verksamheterna själva, 
tillsammans med facket och berörda chefer vet hur det ser ut på sina 
arbetsplatser.  
Ingen av våra medarbetare ska behöva utsättas för hot och våld på sin 
arbetsplats och ska också få hjälp i händelse av att de utsatts för hot och våld. 
Regionens verksamheter arbetar med frågan om att öka andelen anmälningar 
och har frågan specificerad i verksamhetsplanerna, vår målsättning är att alla 
som utsetts för hot och våld också ska anmäla.  
Då arbetet för att förhindra hot och våld mot våra medarbetare är en del av 
vårt systematiska arbetsmiljöarbete så ska det inte ses som en separat 
process. Arbetet är kontinuerligt, omfattande och ofta anpassat efter de 
lokala förhållandena. Exempel på det regionen gör är: att ordningsvakter 
finns tillgängliga på länssjukhuset större delen av dygnet; 
psykiatriförvaltningen har Terma-utbildning som främsta verktyg för att 
förebygga hot och våld; och rutiner kring hur personliga larm används, vid 
transport med patient och exempelvis visitering.” 
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Handlingar 
1. Interpellation - Vilka åtgärder vidtar Region Kalmar mot hot och våld 

med dess påverkan i vården, ställd av Claus Zaar (SD) 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V) 
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§ 60  Ärendenummer RS 2023/621 

Interpellation - Håller tidsplanen för hälsocentralen i 
Mönsterås? 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) har lämnat följande interpellation:  
” Håller tidsplanen för hälsocentralen i Mönsterås? 
Planer på en ny hälsocentral i Mönsterås har diskuterats i flera år. Tiden har 
gått och behoven av nya lokaler har under dessa år inte minskat. Att regionen 
kan erbjuda patienter och medarbetare ändamålsenliga lokaler är ett 
minimikrav – därför är det givetvis frustrerande för invånarna i Mönsterås att 
en lösning dröjt.   
År 2021 ställde Kristdemokraterna en interpellation där vi frågade när den 
efterlängtade hälsocentralen i Mönsterås skulle stå färdig. Dåvarande 
ansvarigt regionråd Yvonne Hagberg (S) skrev i sitt svar att "Min och 
regionens förhoppning är att den nya hälsocentralen ska stå färdig runt 
årsskiftet 2024–2025."  
Den förhoppningen kom på skam. På regionfullmäktiges sammanträde i 
november togs till sist ett inriktningsbeslut om en ny hälsocentral, och 
regiondirektören gavs i uppdrag att ”fortsätta processen och genomföra 
program- och projektering för nybyggnad av hälsocentral, 
distriktsrehabilitering samt öppenvårdsmottagning psykiatri”. 
Enligt uttalande i november från Centerpartiets företrädare kommer ett 
genomförandebeslut för ny hälsocentral i Mönsterås tas under hösten i år och 
inflyttning sker 2027. På de två år som gått sedan vår förra interpellation har 
hälsocentralen med andra ord försenats två år.  
Kristdemokraterna har tidigare även interpellerat och ställt frågan om 
rehabiliteringsverksamheten i Mönsterås och om möjligheten att bygga en 
rehabbassäng i anslutning till den nya hälsocentralen. Det är positivt att man 
planerar för distriktsrehabilitering i samma byggnad som hälsocentralen, 
men frågan om tillgång till rehabiliteringsbassäng är alltjämt osäker. Svaret 
från dåvarande regionråd Christer Jonsson (C) var att regionen skulle 
fortsätta hyra bassängtider av kommunen. Nyligen kom emellertid besked 
om att Vattenpalatset i Mönsterås kan behöva totalrenoveras invändigt 
”inom två, fem, tio eller 15 år” beroende på vad som händer med 
betongkonstruktionerna. 
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Det föreligger således en risk att Vattenpalatset tvingas stänga för renovering 
ungefär samtidigt som en ny hälsocentral öppnar – förutsatt att tidsplanen 
som angavs på regionfullmäktige i november håller.  
Därför vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens ordförande: 

- Håller tidsplanen gällande ny hälsocentral i Mönsterås? 
- Hur tänker majoriteten kring rehabiliteringsverksamheten, inklusive 

framtida möjligheter för bassängträning, för Mönsteråsborna? 

Svar på interpellationen 
Karin Helmersson (C), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, 
bildning och kollektivtrafik lämnar följande svar på interpellationen: 
” Chatrine Pålsson Ahlgren har i en interpellation till mig ställt två frågor 
kopplade till den nya hälsocentralen i Mönsterås. 

- Håller tidsplanen för ny hälsocentral i Mönsterås? 
- Hur tänker majoriteten kring rehabiliteringsverksamheten, inklusive 

möjligheter för bassängträning, för Mönsteråsborna 
Diskussionen om en ny hälsocentral i Mönsterås har funnits i ganska många 
år där det har tittats på vilka möjligheter som funnits för att få till en ny HC i 
Mönsterås, tillgången på mark har varit en fråga som stötts och blötts under 
en tid, likaså frågan om detaljplan. 2022 i november så var frågan så pass 
långt fram att regionfullmäktige kunde ta ett inriktningsbeslut som innebär 
att planerad inflyttning är våren 2027.   

- Håller tidsplanen för ny hälsocentral i Mönsterås?  
Målet är fortsatt att driftsätta den nya hälsocentralen i Mönsterås under våren 
2027. Som vid alla större investeringsprojekt så kan tidsplaner påverkas av 
faktorer i omvärlden så som till exempel överklaganden av entreprenads-
upphandling och leveranstider av materiel. Huruvida tidsplanen kommer att 
hålla kommer att bli mer tydligt när detaljprojektering och upphandling är 
genomförda, detta beräknas vara klart efter sommaren 2024. Det finns inga 
uppgifter idag som pekar mot att tidsplanen inte kommer att hålla.   

- Hur tänker majoriteten kring rehabiliteringsverksamheten, inklusive 
möjligheter för bassängträning, för Mönsteråsborna 

För rehabiliteringsverksamheten är det positivt att komma nära 
hälsocentralen vilket ytterligare kan förbättra samverkan och utveckla den 
nära vården.  
Frågan om rehabiliteringsbassäng är en fråga som inte är direkt kopplad till 
byggandet av en ny hälsocentral då en bassäng för hydroterapi inte är en del 
av det inriktningsbeslut som regionfullmäktige tog i november 2022. Frågan 
har diskuterats tidigare i samband med bland annat interpellation från KD 
och svaret har då varit att regionen fortsatt ska hyra bassängtider utav 
Mönsterås kommun. Jag kan idag ge samma svar som givits tidigare, att de 
framtida möjligheterna för sjukvårdande hydroterapi sker i samverkan med 
Mönsterås kommun.”   
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Handlingar 
1. Interpellation - Håller tidsplanen för hälsocentralen i Mönsterås?, ställd 

av Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C) 
 
 

47Comfact Signature Referensnummer: 1619203



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-04-27 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 61  Ärendenummer RS 2023/626 

Interpellation - Hur säkerställer SCV-majoriteten en god 
mobiltäckning i länet? 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Åke Nilsson (KD) har lämnat följande interpellation:  
”Hur säkerställer SCV-majoriteten en god mobiltäckning i länet?  
Digitaliseringen är en central del av samhällsutvecklingen. Den möjliggör en 
tillgänglig och modern välfärd, en konkurrenskraftig industri och en hållbar 
utveckling. För att dra nytta av digitaliseringens möjligheter krävs moderna 
och säkra kommunikationsnät bland annat genom utbyggnad av mobilnät 
baserade på 4G, 5G och andra trådlösa tekniker. 
Även i Region Kalmar län återkommer digitalisering som en viktig del av 
olika planer och strategier.  
Sveriges nationella bredbandsplan, antagen 2016, har visionen om ett fullt 
uppkopplat Sverige och har mål för både mobil täckning och för 
höghastighets bredbandsförbindelser för hushåll och företag. Fram till 2020 
skulle 95% av alla hushåll och företag ha tillgång till bredband med en 
minimikapacitet på 100 Mbps och vid 2025 skall hela Sverige ha tillgång till 
höghastighetsbredband. 
Strategin har även ett mobiltäckningsmål som säger att år 2023 bör hela 
Sverige ha tillgång till stabila mobila tjänster av god kvalitet. Något som vi i 
realiteten är långt ifrån att nå.  
I dag är mobiltäckningen svajig på många håll i länet. Stora områden, främst 
på landsbygden, saknar tillgång till 5G och 4G. Vad händer när 2G- och 3G-
nätet släcks ned, 
något som ska ske senast 2025? Vem kommer säkerställa att 
mobiltäckningen blir bättre, och inte sämre efter 2025, om inte region 
Kalmar prioriterar frågan? 
En dålig eller obefintlig mobiltäckning orsakar problem för gröna näringar 
kommunikationsmässigt. Det minskar attraktiviteten i att bo och verka i 
landsbygd. Dåliga kommunikationer riskerar också att bli ett problem för 
räddningstjänst, vård, larm och kollektivtrafiken.  
Carl-Wiktor Svensson (KD) har på olika sätt uppmärksammat problematiken 
kring mobiltäckningen i länet bland annat genom att lyfta frågan med Post- 
och Telestyrelsen, i politikerforum i kontakt med SKR och regeringen. I 
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denna viktiga framtids- och utvecklingsfråga är det emellertid viktigt att 
också Region Kalmar prioriterar frågan i sina strategidokument för att frågan 
ska få praktisk betydelse kommunövergripande i länet. 
Därför vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens ordförande: 

- Vad är orsaken till att man inte nämner mobiltäckningen med en enda 
stavelse i sina strategidokument? 

- Hur arbetar majoriteten för att säkerställa en god mobiltäckning inom 
Kalmar län? 

- Förutsatt att det finns teknisk utrustning i regionen som kan påverkas 
av nedsläckningen av 2G och 3G, finns det någon strategi för att 
garantera den tekniska utrustningens funktion när nu 2G- och 3G- 
nätet släcks ner? 

Svar på interpellationen 
Karin Helmersson (C), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, 
bildning och kollektivtrafik lämnar följande svar på interpellationen:  
” Åke Nilsson (KD) har i en interpellation ställt tre frågor ang. 
mobiltäckningen i länet: 

- Vad är orsaken till att man inte nämner mobiltäckningen med en enda 
stavelse i sina strategidokument? 

- Hur arbetar majoriteteten för att säkerställa en god mobiltäckning 
inom Kalmar län? 

- Förutsatt att det finns teknisk utrustning i regionen som kan påverkas 
av nedsläckning av 2G och 3G, finns det någon strategi för att 
garantera den tekniska utrustningens funktion när nu 2G och 3G nätet 
släcks ner? 

Jag vill börja med att understryka att mobiltäckningen är en oerhört viktig 
fråga för utvecklingen av länet. Att ha möjlighet att kunna komma i kontakt 
med omvärlden är avgörande för känslan av attraktivitet och trygghet i hela 
länet. Att arbeta med digital kommunikation så som t.ex. bredband och 
mobiltäckning har varit, och är, en högt prioriterad fråga för SCV-
majoriteten.   

- Vad är orsaken till att man inte nämner mobiltäckningen med en enda 
stavelse i sina strategidokument?”  

I RUS:en skriver vi om digital kommunikation i hela länet. För oss är det en 
självklarhet att begreppet digital kommunikation också innefattar 
mobiltäckning. Användandet av mobiltelefon ser väldigt annorlunda ut idag 
än vad det gjorde för bara 15-20 år sedan, mobiltelefonen används till väldigt 
mycket mer än att bara ringa vilket gör att det är fullt rimligt att se den som 
ett digitalt verktyg och därför också innefattas i begreppet digital 
kommunikation. I våra handlingsplaner för bredbandsstrategin 2019-2025 
och för transportinfrastruktur i Kalmar län finns också mobiltäckningen med 
under kapitlet mobilitet.   

- Hur arbetar majoriteteten för att säkerställa en god mobiltäckning 
inom Kalmar län? 
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Vi har i den regionala finansieringsmodellen för bredbandsutbyggnad att 
bygga fiber till befintliga och nya master för mobilnät, detta är en 
grundförutsättning för att få till en bra mobiltäckning. Arbetet kring 
utveckling av god mobiltäckning har hanterats som en del av 
bredbandsarbetet inom RSS men här ser vi ett behov av ett fortsatt arbete 
med frågorna även utanför RSS för att fortsätta arbetet med utveckla 
mobiltäckning och andra delar av bredbandsinfrastrukturen i Kalmar län för 
att möta de behov som samhället har framåt. Vidare så för vi kontinuerliga 
dialoger de nationella mobiloperatörerna om utbyggnadsplaner för 4G och 
5G respektive nedstängningen av 2G och 3G. 

- Förutsatt att det finns teknisk utrustning i regionen som kan påverkas 
av nedsläckning av 2G och 3G, finns det någon strategi för att 
garantera den tekniska utrustningens funktion när nu 2G och 3G nätet 
släcks ner?”  

Mobilnätsoperatörer informerar sina kunder löpande om kommande tekniska 
förändringar och sedan är det upp till kunderna att hålla koll på sin egen 
tekniska utrustning. När det gäller vår organisation så får vi information från 
vår mobilnätsoperatör och ett arbete pågår kontinuerligt utefter den 
information som vi får.   
Avslutningsvis så vill jag återigen understryka att arbetet med digital 
kommunikation är ett viktigt och prioriterat arbete för oss i SCV-majoriteten, 
här behöver vi jobba gemensamt inom både politiken men också med andra 
aktörer runt om i länet. I regionplanen finns 50 miljoner avsatt för 
bredbandsutbyggnad.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur säkerställer SCV-majoriteten en god mobiltäckning i 

länet? Ställd av Åke Nilsson (KD) 
2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C) 
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§ 62  Ärendenummer RS 2023/643 

Interpellation - Hur många patienter får träffa samma 
läkare? 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet.  

Bakgrund 
Bo Karlsson (SD) har lämnat följande interpellation:  
” Interpellation till ordföranden i beredningen för hälso- och sjukvård  
Den andel patienter på särskilt boende som har fast läkarkontakt i Region 
Kalmar län är lägre än riksgenomsnittet: 83,5 procent i Region Kalmar län 
mot 93 procent för riket (enligt den statistik för 2021 som gavs på 
sammanträdet med beredningen för hälso- och sjukvård den 9 februari i år). 
Av ett svar på en av våra interpellationer i maj 2022 framgick vidare att den 
andel av patienterna inskrivna i hemsjukvården som kontinuerligt fick träffa 
samma läkare då var 43,5 procent. Samma andel för dem som inte hade 
hemsjukvård var 25 procent. Detta mått (kontinuitet) definieras då som andel 
patienter som haft 3 eller fler besök i primärvården under 1 år (rullande 12) 
som varit hos patientens fasta läkarkontakt.   
När vårt parti i april 2021 ställde en interpellation om regionens arbete med 
patientöverenskommelse (patientkontrakt), fick vi svaret att ett 
breddinförande av detta i regionen kan ske tidigast hösten 2022. En av 
påverkansfaktorerna uppgavs var IT-teknisk: att uppföljning kräver att det 
dokumenteras i Cosmic på ett strukturerat sätt och att alla medarbetare ska 
ha kunskap i och tillämpa detta i praktiken. I samma interpellationssvar 
framgick att de definierade kriterier för patientkontrakt som Region Kalmar 
län använder är desamma som de nationella: sammanhållen planering + fast 
vårdkontakt + överenskommen tid = Överenskommelse.   
Med anledning av ovanstående vill Sverigedemokraterna ställa följande 
frågor: 

- Hur ser kontinuitetsmåttet ut idag för patienter inskrivna i 
hemsjukvården resp. övriga patienter? 

- Hur agerar du för att andelen patienter med fast läkarkontakt ska 
öka? 

- Hur många patienter i Region Kalmar län, och inom vilka 
verksamheter, har idag patientöverenskommelse, som detta definieras 
i enlighet med nationella kriterier? 
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Svar på interpellation 
Emmy Ahlstedt (C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande svar på interpellationen:  
” Bo Karlsson har i en interpellation ställt tre frågor som berör hur många 
patienter som idag får träffa samma läkare vid sina vårdbesök och hur många 
som har patientkontrakt.   
Precis som Bo i sin interpellation antyder så är det viktigt med en fast 
läkarkontakt, men kanske ännu viktigare för patienten är att det finns en 
kontinuitet och att kontakten är med en läkare som känner patienten och 
dennes medicinska historia. Arbetet med fast läkarkontakt och stärkt 
kontinuitet är ett prioriterat arbete för oss i SCV-majoriteten.   

- Hur ser kontinuitetsmåttet ut idag för patienter inskrivna i 
hemsjukvården resp. övriga patienter? 

Tyvärr är det inte möjligt att ta ut separat statistik gällande kontinuitetsindex 
för patienter inom hemsjukvården. Kontinuitetsindex för patienter i hela 
länet 0,35, vilket är i paritet med övriga riket. Kontinuiteten (inte 
kontinuitetsindex) för hemsjukvårdspatienter rullande 12 månader bakåt, till 
och med mars 2023, är 41,4 procent. Det gäller patienter som haft minst 3 
besök under perioden och som är markerade med hemsjukvård.  
Om vi tittar på statistiken för fast läkarkontakt för patienter på särskilt 
boende, utav de som är folkbokförda på sitt boende så har 91% en fast 
läkarkontakt. Cirka 5 000 personer har hemsjukvårdsmarkering och av dessa 
har 73,9 procent fast läkarkontakt, en del av dessa personer bor också på 
särskilt boende vilket gör att statistiken kan överlappa en del.  

- Hur agerar du för att andelen patienter med fast läkarkontakt ska 
öka? 

För oss i SCV-majoriteten är arbetet med att öka andelen med fast 
läkarkontakt samt att stärka kontinuiteten prioriterat och fortgår på ett bra 
sätt. Exempelvis finns det i handlingsplanen för nära vård ett tydligt uppdrag 
att alla patienter med komplexa behov ska ha en fast läkarkontakt. Även i 
hälsovalsuppdraget är det tydligt beskrivet . Det är också tydligt att de med 
störst behov ska prioriteras gällande fast läkarkontakt. I Hälsovalsuppdraget 
står det att ”patienter anslutna till den kommunala hemsjukvården ska 
erbjudas fast läkarkontakt. 

- Hur många patienter i Region Kalmar län, och inom vilka 
verksamheter, har idag patientöverenskommelse, som detta definieras 
i enlighet med nationella kriterier? 

Den arbetsgrupp som har i uppgift att bland annat fastställa och implantera 
bestämmelser om hur patientkontrakt ska registreras och dokumenteras i 
Cosmic inte är inte klara och därför finns inte en allomfattande statistik. I 
dagsläget kan förvaltningen identifiera cirka 4 600 dokumenterade 
patientkontrakt i Cosmic under sökordet överenskommelse. Med det sagt så 
vet vi att det finns verksamheter som gör patientkontrakt (exempelvis i 
händelse av självvald inläggning och lärobehandling) som skrivs på andra 
ställen i journalen, samt även papperskontrakt som lämnas till patienten efter 
avslutat besök. Dessa omfattas inte i siffran 4 600. 
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Handlingar 
1. Interpellation - Hur många patienter får träffa samma läkare?, ställd av 

Bo Karlsson (SD) 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 63  Ärendenummer RS 2023/633 

Interpellation - Överenskommelse med kommunerna 
om nära vård 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M) har lämnat följande interpellation:  
” Överenskommelse med kommunerna kring nära vård 
En överenskommelse eller avtal gällande ”nära vård” mellan Region Kalmar 
län och länets kommuner är under framtagande, än så länge på 
tjänstemannanivå. För att det ska bli giltigt måste regionfullmäktige och 
länets tolv kommunfullmäktige godkänna överenskommelsen eller avtalet.  
Enligt utsago går arbetet inte riktigt som en dans på rosor. 
Kommundirektörer och socialchefer har lyft den ökade arbetsbelastningen 
och kostnaderna som riskerar att landa på kommunerna när mer vård flyttas 
ut från slutenvården till primärvården - och i den förlängda armen till 
hemsjukvården. 
Även om mycket av den nära vården sedan lång tid redan bedrivs nära, i 
hemmet eller på särskilt boende, upplever kommunerna att allt fler sjuka 
skickas hem från sjukhusen allt tidigare, vilket ökar kommunernas 
kostnader. Därtill är den nivå av vård som patienterna är i behov av ofta mer 
avancerad än vad kommunerna klarar av. Därutöver blir det allt vanligare att 
vårdplatser stängs ned på sjukhusen på grund av brist på arbetskraft, något 
som får stora konsekvenser för kommunerna. 
För att en överenskommelse eller avtal mellan regionen och länets 
kommuner ska falla väl ut bör omständigheterna därikring redas ut i förväg. 
Ska kommunerna ta över mer av den vård som de idag betalar regionen för 
att utföra är det rimligt att överenskommelsen innehåller en revidering av 
hemsjukvårdsavtalet och eller en skatteväxling, alternativt att frågan löses ut 
på förhand.  
Det kan inte vara meningen med en överenskommelse eller avtal om nära 
vård att överföra mer ansvar, arbetsuppgifter och kostnader på de redan hårt 
belastade kommunerna utan att de kompenseras för detta på något sätt.  
Mina frågor till Emmy Ahlstedt (C) är: 

1. Kommer en framtida överenskommelse eller avtal om nära vård 
mellan regionen och länets kommuner beröra en översyn av 
hemsjukvårdsavtalet? 
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2. Kommer en framtida överenskommelse eller avtal om nära vård 
mellan regionen och länets kommuner innebära en skatteväxling då 
kommunerna kommer ta på sig uppgifter de idag betalar regionen att 
utföra? 

3. Lovar den politiska majoriteten länets kommuner att regionen ska 
fullfölja sina åtaganden vid en eventuell överenskommelse eller avtal 
dem emellan? 

Svar på interpellation 
Emmy Ahlstedt (C), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård, lämnar 
följande svar på interpellationen: 
” Carl Dahlin har ställt följande frågor till mig ang. överenskommelse med 
kommunerna kring nära vård.   

- Kommer en framtida överenskommelse eller avtal om nära vård 
mellan regionen och länets kommuner beröra en översyn av 
hemsjukvårdsavtalet? 

- Kommer en framtida överenskommelse eller avtal om nära vård 
mellan regionen och länets kommuner innebära en skatteväxling då 
kommunerna kommer ta på sig uppgifter de idag betalar regionen att 
utföra? 

- Lovar den politiska majoriteten länets kommuner att regionen ska 
fullfölja sina åtaganden vid en eventuell överenskommelse eller avtal 
dem emellan? 

Arbetet med införandet av nära vård är en viktig framtidsfråga för 
sjukvården i Kalmar län, detta är ett arbete som behöver göras i samarbete 
mellan regionen och kommunerna. Just nu pågår det en dialog mellan länets 
kommuner och regionen om hur detta arbete ska drivas vidare framåt. Jag 
anser att det vore synnerligen olämpligt om jag som regionråd vid sidan av 
den dialogen skulle göra utfästelser åt ena eller andra hållet. När dialogen är 
avslutad med kommunerna så återkommer jag med svar på Carl Dahlins 
frågor.”  

Handlingar 
1. Interpellation - Överenskommelse med kommunerna om nära vård ställd 

av Carl Dahlin (M) 
2. Interpellationssvar från Emmy Ahlstedt (C) 
 
 

55Comfact Signature Referensnummer: 1619203



 

 
 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2023-04-27 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 

§ 64  Ärendenummer RS 2023/651 

Fråga - Karriärvägar för psykologer, ställd av Monica 
Ljungdahl (M) 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Bakgrund 
Monica Ljungdahl (M) har lämnat följande interpellation:  
” Psykologförbundet var för en tid sedan i kontakt med oss Moderater för att 
diskutera villkoren för anställda psykologer inom Region Kalmar län. De tog 
bland annat upp att flera regioner runt om oss lägger större vikt än vår på att 
behålla sina psykologer och erbjuda dem olika sorters karriärvägar. Enligt 
dem ligger Region Kalmar län i bottenligan beträffande möjlighet till 
vidareutbildning och specialistutbildning. 
Efter mötet med Psykologförbundet ser jag med viss oro kring Regionens 
förmåga att inte bara rekrytera men att behålla psykologer i verksamheten.  
Min fråga till Lena Granath (V) är därför: 

- Vilka utvecklings- och karriärsmöjligheter erbjuder Region Kalmar 
län specifikt psykologer och bedöms dessa tillräckliga för att behålla 
dem? 

Svar på fråga 
Lena Granath (V), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård (psykiatri), 
brukarråd samt personalfrågor, lämnar följande svar på frågan: 
” Monica Ljungdahl har ställt frågan om vilka utvecklings- och 
karriärmöjligheter Region Kalmar län erbjuder specifikt psykologer och 
bedöms dessa tillräckliga för att behålla dem.  
Regionen arbetar kontinuerligt med att göra så många av regionens 
yrkesgruppers arbeten så attraktiva och bra om mjöligt. En självklar aspekt 
av detta är att i en större utsträckning förenkla och förtydliga vägen för de 
som är intresserade att utveckla sin karriärsbana.   
Som en del av det arbetet tar vi nu fram karriärutvecklingsmodeller för bland 
annat våra psykologer. Dessa ska i första hand hjälpa chefer och anställda att 
hitta vägar att specialisera och kompetensutveckla den anställda, vilket 
såklart kan innefatta både vidareutbildning och specialistutbildning. Arbetet 
med dessa modeller har pågått under en längre period som ska nu börja 
rullas ut.  
En annan del av arbetet är att riktlinjen för arbetsgivarfinansierad utbildning 
nu har öppnats upp för att omfatta specialistutbildning för fler yrkesgrupper, 
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exempelvis psykologer. Tack vare det så kan verksamhetens egen analys och 
behov styra vilka yrkeskategorier och specialistinriktningar som är aktuella, 
vilket bidrar till kompetensutvecklingen, minskar behovet av nyrekrytering 
och öppnar upp nya karriärvägar.  
Detta är bara några av många saker vi gör för att attrahera och behålla 
psykologer. Psykologer är dock en grupp regionen fortfarande ser hög 
personalomsättning i. Det finns därför utvecklingspotential i hur vi arbetar 
med yrkesgruppen framåt, vilket jag fortsatt ska bejaka.” 

Handlingar 
1. Fråga - Karriärvägar för psykologer, ställd av Monica Ljungdahl (M) 
2. Svar på fråga från Lena Granath (V) 
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§ 65    

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar anmälningsärendena till protokollet. 

Bakgrund 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige:  
1. Protokoll från regionstyrelse, nämnder och beredningar  

a) Protokoll - Patientnämnden den 23 februari 2023, RS 2023/407 
b) Protokoll - Samverkansnämnden för Sydöstra sjukvårdsregionen den 

17 mars 2023, RS 2023/30 
c) Protokoll - Regionrevisionens 16 februari och 4 april samt 

regionrevisorernas presidium 30 mars 2023, RS 2023/173 
d) Protokoll - Regionstyrelsen 28 februari och 23 mars 2023, RS 2023/8 
e) Protokoll – Beredningen för forskning, utveckling och e-hälsa 7 

februari samt 28 mars 2023, RS 2023/17 
f) Protokoll– Beredningen för hälso- och sjukvård 31 mars 2023, RS 

2023/18 
g) Protokoll – Beredningen för hållbarhet och folkhälsa 8 februari och 

29 mars 2023, RS 2023/16 
h) Protokoll – Kollektivtrafiknämnden 16 februari och 1 mars 2023, RS 

2023/24 
i) Protokoll – Regionala utvecklingsnämnden 15 februari, 15 mars och 

4 april 2023, RS 2023/21 
j) Protokoll – Folkhögskolestyrelsen 15 februari, 15 mars och 4 april 

2023, RS 2023/22 
2. Inkomna handlingar från revisorerna 

a) Revisionsstrategi och arbetsordning för revisionen i Region Kalmar 
län 2023-2026 

b) Revisionsplan för regionrevisorernas granskning av verksamheten 
under år 2023 

3. Övriga handlingar 
a) Hälsobokslut för Region Kalmar län 2022, RS 2023/219 
b) Projektberättelse 2022 avseende fastighetsinvesteringar, RS 2023/222 
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Ärende 6 - Avgiftsfrihet efter sexuella övergrepp 
 

Ledamöter Parti Ersättare Ja Nej Avst  
Angelica Katsanidou                      (S)        Lena Segerberg                           X        
Per Wimarsson                            (S)                                                 X        
Malin Wimmerström                        (S)                                                 X        
Åke Jägerö                               (S)                                                 X        
Rosie Folkesson                          (S)                                                 X        
Mattias Wärnsberg                        (S)                                                 X        
Cissi Hammar                             (S)                                                 X        
Peter Wretlund                           (S)                                                 X        
Lejla Radovic                            (S)                                                 X        
Elin Sejnehed                            (S)                                                 X        
Martina Aronsson                         (S)                                                 X        
Maria Ixcot Nilsson                      (S)                                                 X        
Henrik Nilsson Bokor                     (S)                                                 X        
Mattias Adolfson                         (S)                                                 X        
Malin Anell                              (S)                                                 X        
Anders Henriksson                        (S)        Sara-Lisa Ekedahl                        X        
Pia Edin                                 (S)                                                 X        
Jonas Hellberg                           (S)        Ing-Marie Karlsson                       X        
Marie Fransson                           (S)        Bodil Liedberg Jönsson                   X        
Lasse Johansson                          (S)                                                 X        
Ilko Corkovic                            (S)                                                 X        
Gunilla Johansson                        (S)                                                 X        
Kristina Sjöström                        (S)                                                 X        
Karin Helmersson                         (C)                                                 X        
Joachim Starck                           (C)                                                 X        
Magnus Danlid                            (C)                                                 X        
Mahmoud Al Mokdad                        (C)                                                 X        
Anna Östborg                             (C)                                                 X        
Emmy Ahlstedt                            (C)                                                 X        
Lena Granath                             (V)                                                 X        
Daniel Ståhl                             (V)                                                 X        
Jonny Andersson                          (V)                                                 X        
Gylfi Saemundsson                        (V)                                                 X        
Sara Kånåhols                            (V)        Jan Martinsson                           X        
Malin Sjölander                          (M)                                                  X      
Elin Sjölander Landerdahl                (M)        Magnus Hultman                            X      
Åsa Ottosson                             (M)                                                  X      
Robin Hanzl                              (M)                                                  X      
Lennart Hellström                        (M)                                                  X      
Pär-Gustav Johansson                     (M)                                                  X      
Daniel Lindvall                          (M)                                                  X      
Sven Sparavec                            (M)                                                  X      
Emma Lilliehorn                          (M)        Bernhard Neuman                           X      
Monica Ljungdahl                         (M)                                                  X      
Carl Dahlin                              (M)                                                  X      
Eila Medin                               (M)                                                  X      
Jimmy Loord                              (KD)                                                 X      
Maud Ärlebrant                           (KD)                                                 X      
Gudrun Brunegård                         (KD)       Åke Nilsson                               X      
Chatrine Pålsson Ahlgren                 (KD)       Madeleine Rosenqvist                      X      
Margreth Johansson                       (KD)                                                 X      
Arne Sjöberg                             (KD)                                                 X      
Nathalia Johansson                       (KD)                                                 X      
Martin Kirchberg                         (SD)                                                 X      
Bo Karlsson                              (SD)                                                 X      
Leif Gustavsson                          (SD)                                                 X      
Erik Arvidsson                           (SD)                                                 X      
Leif Axelsson                            (SD)       Sune Olsson                               X      
Anni Juhl Nielsen                        (SD)                                                 X      
Michael Erlandsson                       (SD)       Anne-Marie Norman                         X      
Lillemor Marcus Jonsson                  (SD)                                                 X      
Claus Zaar                               (SD)                                                 X      
Göran Gustafsson                         (SD)                                                 X      
Petra Gustafsson                         (SD)                                                 X      
Göran Bågenholm                          (SD)                                                 X      
Jonas Erlandsson                         (S)                                                 X        
Anders Andersson                         (KD)                                                 X      

SUMMA: 35 32 0 0 
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